
2 VOORAAN DE STANDAARD
  DONDERDAG 13 AUGUSTUS 2015

DS ONLINE

Redacteur 
Jeroen Struys 
gaat op zoek 
naar filmgeluk.

www.standaard.be/
campingcontent

EN VERDER   Binnenland 4–11 b Buitenland 12–15 b Cultuur D1–D9 b Economie 18–23 b Opinie 
30–32 b Regio 27 b Sport 24–26 b Televisie D10–D11 b Adressen D9 b Kruiswoordraadsel 
28–29 b Rouwberichten D8 b Strips D9
WEER   Kust: zwoel 17 – 28°C b MiddenBelgië: zwoel 17 – 33°C b Kempen: zwoel 17 – 33°C

– ‘En we hebben Wim aan de lijn. 
Hallo Wim.’
– ‘Hallo.’
– ‘Wim, kun je je radio wat stiller zetten 
want ik hoor echo’s van mezelf. Dankjewel.’
(pauze) 
– ‘Jij wou een plaatje aanvragen, Wim. 
Welk plaatje is het geworden?’
– ‘Sunday Bloody Sunday van U2.’
– ‘Ah, een klassieker. Waarom kies je dit 
nummer, Wim?’
– ‘Eh, gewoon. Ik vind het een tof num
mer.’
– ‘Altijd een hit op de dansvloer, he?’
– ‘Ja.’ 
– ‘Wist je dat het ook een politieke bood
schap heeft, dit nummer?’
– ‘Eh. Mja. Eh.’
– ‘Wat ga je nog doen vandaag, Wim? Het 

is een mooie dag. Ben je vrij dit weekend?’
– ‘Ja, ja. Ik ga, gewoon, ik ga thuis wat din
gen doen.’
– ‘Groot gelijk Wim, groot gelijk. De tuin in 
orde brengen? De barbecue aanmaken?’
– ‘Dat is zeker, dat.’
– ‘En intussen verder naar QMusic (of 
MNM, StuBru, Radio 2) luisteren, hé Wim?’
– ‘Natuurlijk. Dat staat hier altijd op.’
– ‘Fijn, Wim, dat horen we graag en be
dankt voor je uitstekende platenkeuze.’
(klik)
Beste radiopresentatoren aller lande. Stop 
daarmee. Jullie zijn de professionelen, jul
lie worden daartoe opgeleid, begeleid en 
betaald. Laat de luisteraars gerust. 
Gewoon niet meer bellen. Het levert echt al
te zelden iets op. Ik zou zelfs meer zeggen: 
het levert nooit iets op.
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HET NU OF NOOITGEVOEL 
VAN DE ONDERNEMERS
KAREL VERHOEVEN

Het is nu of nooit, is dezer dagen in onderne
merskringen te horen. Sinds een decennium
stond het gesternte niet zo gunstig om te in
vesteren  en  eindelijk  weer  ongeremd  voor
groei te gaan. De combinatie van lage rente,
lage  olieprijzen  en  lage  euro  laat  goedkoop
geld vloeien, vermindert de kosten, jaagt de
export aan en stuwt de conjunctuur omhoog.
Precies op dat moment komt de rechtslibera
le regering met een indexsprong en een tax
shift die arbeid goedkoper maakt en de loon
kloof met het buitenland ver
kleint. 
Welke  vruchten  het  land
daarvan kan plukken, wordt
duidelijk  in  het  aantal  job
aanbiedingen dat de RVA be
kendmaakt.  Tussen  april  en
juli steeg het aantal vacante
jobs  in  Vlaanderen  met  21
procent tegenover dezelfde periode vorig jaar.
Het jobaanbod is nu het hoogst in negen jaar.
Ook andere  indicatoren  staan op groen. De
tijdelijke werkloosheid daalde, het aantal fail
lissementen stagneerde, er gaan minder jobs
verloren en het aantal uitkeringsgerechtigde
volledig werklozen daalt. Toen Kris Peeters,
federaal minister van Werk, enkele weken ge
leden al uitpakte met de daling van de werk
loosheid, oogstte hij laconieke commentaren.
Niet de jobmarkt maar de statistieken waren
opgeschoond.  Zijn  criticasters  krijgen  nu
deels ongelijk.
De ploeg  van premier Charles Michel hoeft
zich  niet  op  de  borst  te  kloppen  voor  deze

nieuwe jobs. We hebben ze te danken aan de
aantrekkende Duitse motor en de exportge
dreven Vlaamse economie. Maar politiek zijn
deze cijfers niettemin erg opbeurend nieuws.
Het economische programma, de kern van het
ongemakkelijke  verbond  tussen  MR,  NVA,
Open VLD en CD&V,    vertrekt  in  tweede of
derde versnelling. De taxshift en indexsprong
kunnen  snel  tot  voelbare  resultaten  leiden.
Het zal de liberalen en de NVA sterken in hun
overtuiging. Ze hoefden geen harde garantie

op jobs af te dwingen bij de
ondernemers,  de  economie
zal zo wel haar werk doen.
Het  nu  of  nooitgevoel  van
ondernemersorganisaties
heeft  ook  te  maken  met  de
precaire positie van de vak
bonden.  Het  ACV  slikte  de
indexsprong  maar  krijgt

niets in ruil bij de taxshift. Goed om de boel
te laten ontploffen, ware het niet dat het lastig
is om in die taxshift een stuitend symbool te
vinden  waarrond  te  mobiliseren  is.  Het  ge
meenschappelijk  vakbondsfront  moet  nog
hersmeed. Misschien is de fut er wel uit bij de
achterban. De nationale betoging op 7 okto
ber wordt de lakmoesproef. Faalt die, dan ver
anderen de krachtsverhoudingen in het land
pas echt en krijgt de regering de handen vrij
voor  haar  liberale  hervormingsagenda.  Ook
daar speelt de aantrekkende conjunctuur in
het voordeel. Ga er als vakbond maar eens aan
staan,  staken  afroepen  tegen  een  regering
wanneer de economie begint te floreren.

Ga er maar eens 
aan staan, 
stakingen 
organiseren als de
economie floreert
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‘Fort Europa    is een mythe’
ren’, stelt Dirk Van den Bulck, top
man van het CGVS, ‘die maatrege
len dienen net om te vermijden dat
België opnieuw een asielcrisis mee
maakt.  Het  is  trouwens  notoir
moeilijk om de asielstromen naar
ons land te voorspellen. Straks kan
het aantal asielzoekers weer dalen.
Termen  als  ‘‘dijkbreuk’’  en  ‘‘over
spoelen’’ laten we intussen het best
achterwege. We moeten de evolutie
vooral van zeer nabij opvolgen en
zo nodig bijkomende maatregelen
nemen,  zowel voor de opvang als
voor de behandeling van de asiel
aanvragen.’
De diensten van Van den Bulck zijn
bevoegd  voor  de  beoordeling  van
die  asielaanvragen.  Hij  kent  als
geen ander het profiel van de men
sen  die  in  ons  land  aankloppen.
‘Meer dan twee derde van de asiel
aanvragen komt van Irakezen, Syri
ers, Afghanen en Somaliërs. Dat be
tekent dus dat het gros van de asiel
zoekers uit regelrechte oorlogssitu
aties komt. Zo’n grote groep, dat is
toch  wel  een  nieuwe  tendens.
Duitsland  kent  bijvoorbeeld  nog
veel meer economische migranten.’

En dat heeft zijn effect op de be
oordelingen.

V A N   O N Z E   R E D A C T E U R

JANFREDERIK ABBELOOS
BRUSSEL  | Uit  statistieken die

het  Commissariaatgeneraal  voor
de  Vluchtelingen  en  Staatlozen
(CGVS)  gisteren  heeft  gepubli
ceerd, blijkt dat vorige maand 2.975
mensen asiel hebben aangevraagd
in ons land, het hoogste cijfer in 14
jaar. ‘En in augustus dreigen we in
het huidige tempo meer dan 4.000
aanvragen  te  krijgen’,  voorspelde
staatssecretaris  Theo  Francken
(NVA)  gisteren  in  de  kamercom
missie Binnenlandse Zaken. Er  is
een  extra  buffer  in  de  maak  van
maximaal  10.000 opvangplaatsen.
‘Toch  moeten  we  niet  dramatise

Zo goed als alle Syrische 
vluchtelingen die ons land 
bereiken, krijgen asiel. De 
meeste asielzoekers vandaag
zijn geen economische maar
politieke vluchtelingen. ‘Het is
belangrijk om duidelijk te 
maken dat die mensen hier 
mogen en zullen blijven.’ 

INTERVIEW  III  DIRK VAN DEN BULCK,                 COMMISSARISGENERAAL VOOR DE VLUCHTELINGEN EN STAATLOZEN

DE STANDAARD
DONDERDAG 13 AUGUSTUS 2015   ASIELCRISIS 3

 ‘De ervaring 
leert dat de 
sympathie 
onder de 
bevolking voor 
slachtoffers van
oorlogssituaties
best wel 
groot is’
DIRK VAN DEN BULCK
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Vergelijking asielaanvragen per maand (2014-2015)
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De echte crisis zien we ondertus
sen op de Griekse eilanden. Eu
ropa staat erbij en kijkt ernaar.

‘Dat beeld klopt niet. Er zijn al mil
joenen  euro’s  gestoken  in  de  op
bouw van een asielsysteem in Grie
kenland. Er is veel technische ex
pertise gegaan naar het land. Maar
Griekenland moet, zoals alle lidsta
ten, ook zijn verantwoordelijkheid
nemen. Al begrijp ik natuurlijk dat
we hier spreken over een land dat
op zich al in slechte papieren zit.’

Toch is de kritiek dat Europa te
passief blijft. Hongarije bouwt 

zelfs een muur om politieke 
vluchtelingen te weren. 

‘En toch is het beeld van Fort Euro
pa een mythe. Europa kan en moet
meer  doen,  maar  tegelijk  moeten
we erkennen dat er al heel wat ge
beurt.’
‘Wie enkele jaren terug had voor
speld  dat  de  lidstaten  onderling
een spreidingsplan konden afklop
pen om vluchtelingen op te vangen,
had men voor gek verklaard. Maar
de  nood  aan  een  meer  gecoördi
neerd  beleid  blijft  natuurlijk  er
groot.’

Dyab Abou 
Jahjah:
‘Er is niets mis 
met verdoofd 
slachten’
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DE STANDAARD  SOLIDARITEITSPRIJS
Tot  half  augustus  dingen  25  organisaties

mee  naar  de  dertiende  De  Standaard  Solida
riteitsprijs. Dagelijks stelt een nonprofitorgani
satie zich voor op de laatste pagina van De Stan

daard en in de digitale avondeditie dS Avond. Aan
de  beste  creatie  wordt  een  juryprijs  uitgereikt.
Ook het publiek mag een stem uitbrengen. Beide
winnaars mogen in het najaar nog driemaal pagi
nagroot en gratis adverteren. De winnaars wor
den  begin  september  bekendgemaakt  in  De

Standaard.  Elke  organisatie  licht  hiernaast  zelf
toe wat haar zo zinvol en noodzakelijk maakt.

AFLEVERING 23 Stichting tegen Kanker

Met 1 man op de 3 en 1 vrouw op de
4 die kanker krijgen, wordt iedereen 
ooit van ver of dichtbij met de ziekte ge
confronteerd. Stichting tegen Kanker 
schaart zich achter haar onderzoekers. 
Dankzij hun werk zijn de genezingskan
sen vandaag hoger en blijven ze stijgen. 
Daarom is de steun aan kankeronder
zoek onze prioriteit.
De Stichting begeleidt patiënten en hun 

naasten door wetenschappelijk gevali
deerde informatie te verspreiden en 
diensten aan te bieden die hun levens
kwaliteit verbeteren. En ze ijvert voor 
ieders gezondheid. We sporen iedereen 
aan om gezond te leven en benadrukken 
het belang van preventie en opsporing.
 
Ontwerper van de advertentie: 

Happiness Brussels

zoals Vluchtelingenwerk Vlaande
ren of het Rode Kruis of met instan
ties zoals Fedasil.’

Zes op de tien Belgen vinden nu
wel al dat er te veel migranten
zijn. Geen schrik van de publieke
opinie?

‘Laat ons toch opletten met opinie
peilingen. Maar goed, de  tendens
zal wel zijn wat ze is. Daarom is het
zo belangrijk om duidelijk te ma
ken dat de grote groep gevestigde
migranten  vandaag  politieke
vluchtelingen zijn, geen economi
sche. De ervaring leert dat de sym
pathie  onder  de  bevolking  voor
slachtoffers  van  oorlogssituaties
best wel groot is. Ik zou willen dat
ze voor alle asielzoekers even groot
was, maar goed.’

Maar als een burgemeester zoals
Rudy Demotte (PS) op voorhand
zegt dat hij vreest dat extra op
vang zal zorgen voor gettoïse
ring in zijn stad...

‘Dan  is  dat  geen  goede  zaak.  De
motte  deed  geen  wijze  uitspraak.
Maar tegelijk moeten we niet blind
zijn  voor  de  mogelijke  negatieve
impact van migratie. Zoiets onder
de  mat  vegen  zou  misschien  nog
dodelijker zijn voor de perceptie.’

‘Absoluut. De meeste van de asiel
zoekers  verdienen  het  vluchtelin
genstatuut  volgens  de  Conventie
van Genève. Zo goed als alle Syri
sche vluchtelingen worden erkend.
In het geval van Irak en Afghani
stan krijgen bijna vier op de vijf een
erkenning.  In  die  laatste  landen
zijn er regio’s die wel nog veilig zijn,
zoals bijvoorbeeld ZuidIrak. Maar
de grote groep mag en zal hier dus
blijven, zeker zolang de situatie in
hun  thuisland  zo  onstabiel  blijft.
Het is belangrijk dat te onderken
nen, want die mensen hebben huis
vesting  nodig,  begeleiding,  noem
maar op.’

Begeleiding die jullie niet geven.
‘Daar zijn andere instanties en ver
schillende ngo’s mee bezig. Wie een
vluchtelingenstatuut  heeft,  kan
hier werken, heeft recht op sociale
zekerheid, kan aankloppen bij het
OCMW, enzovoort. Maar het klopt
dat wij het dossier sluiten wanneer
we een erkenning hebben gegeven.’

Is er iets dat de burgers kunnen
doen?

‘Zeker, wie vluchtelingen kan huis
vesten of hen wil helpen,  raad  ik
aan om contact op te nemen met
het lokale OCMW, met organisaties

‘Fort Europa    is een mythe’
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